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Abstract

Is there a link between Arabic grammar and modern linguistics? This previously asked
question has been considered as one of the most crucial issues in the field of modern linguistics,
especially in the evolutionary aspect of grammar leading to establishing new normative norms. In
this sense, we put the stress upon agent theory that explains syntactic analysis (al-iraab) which i1s
basically the foundation of grammatical study. However, the complicated side of this theory has
pushed Al-Qurtubi to delete it in order to simplify the grammatical rules. Also, a number of
modern linguists are for renewing the linguistic method study in the light of modern linguistics to
build a new scientific conception of this heritage.
Key words

Grammar, agent theory deleting, heritage, linguistic study, scientific concept.

Résumé

Est-ce qu’il y a une relation entre la grammaire arabe et la linguistique moderne ? La
question précédente a été considérée parmi les plus importante dans le champ de la linguistique
moderne, notamment dans le coté évolutif de la grammaire qui a abouti a établir des régles
normatives. Dans ce contexte, nous focalisons sur la théorie de l'agent qui explique l'analyse
syntaxique (al-iraab) et constitue la base de 'étude grammaticale. Cependant, La complexité de
cette théorie a incit¢ Al-Qurtubi a revendiquer son annulation pour le but de simplifier les regles
grammaticales. Il y a également un nombre de linguistes modernes qui ont pour une nouvelle étude
dans 'ombre d’une méthode linguistique moderne dont I'objectif est de construire une nouvelle
conception scientifique de ce patrimoine.
Mots clés
Grammaire, annulation de la théorie de I'agent, patrimoine, études linguistiques, la conception

scientifique.



